
Pályázat a Felsőoktatási Kollégiumok Országos Szövetsége 

elnöki megbízatásának betöltésére 
 

 

  Amint az illő, a hozzám hasonló homo novus esetén pedig különösen, rövid bemutatkozással 

kívánom kezdeni. Hegedűs Imrének hívnak, 2011 márciusától kinevezett megbízott kollégiu-

mi tanárként dolgozom a Debreceni Egyetem Tudományegyetemi Karok Kollégiumi Igazga-

tóságán. Felsőoktatási képesítésemet is ezen az egyetemen szereztem 2011 januárjában, kémia 

és környezettan szakokon. Eddigi tevékenységemről, további személyes adataimról a pályáza-

tomhoz csatolt önéletrajzból tájékozódhat az érdeklődő. 

  Elnöki pályázatom benyújtásának indokai között első helyen kell említenem azokat, a jelen 

programban is érinteni kívánt problémapontokat, amelyek az általam elképzelt változások 

révén, hitem szerint orvosolhatóak lesznek. Fontos volt természetesen, hogy a barátaim, kol-

légáim biztattak a jelöltség elvállalására, felajánlva támogatásukat is megválasztásom esetére. 

Mindezek alapján idén áprilisban úgy döntöttem, hogy ringbe szállok a FEKOSZ elnöki 

posztjáért. 

  Az alábbiakban vázolom azokat az elképzeléseket, amelyeket vezetőként tenni szeretnék és 

amelyek megvalósításához a támogatásotokat kérem. 

 

 

Szervezeti élet 

 

Jelen pillanatban a FEKOSZ országos, (elvileg) regionális és helyi szinten szerveződő felső-

oktatási érdekvédelmi szervezet. Döntéshozatali szintjei ezen felépítésnek megfelelőek. Or-

szágosan legfőbb szerv a küldöttgyűlés, amely az alapvető, stratégiai fontosságú határozatok 

meghozatalára jogosult. Az elnökség az operatív, „napi” szakmai munkát végzi, két küldött-

gyűlés között a döntési és képviseleti jogokkal rendelkezik. Azonban ezek az elméleti kategó-

riák nem azonos mértékig mennek át a gyakorlatba. A küldöttgyűlés gyakran formális, érdemi 

vita alig folyik. Az elnökségben az erős döntéshozatali jogkörök folytán már sokkal „élőbb” a 

működés. A FEKOSZ esetében a küldöttgyűlés formális jellegét nézetem szerint úgy lehet 

megtörni, hogy olyan döntések, szakmai anyagok kerülnek elé, amelyek lévén, hogy minden-

kit érintenek, komolyabb érdeklődést indukálnak. Továbbá akkor lehet a küldöttektől aktív 

közreműködést elvárni, ha már helyi, regionális szinten komoly szakmai munka folyik, ezt 

pedig csak a szervezet belső információáramlásának érdemi javításával lehet elérni. Az elnök-

séget magam is operatív, döntés-előkészítő szervezeti szintként képzelem el. Változást itt ab-



ban a tekintetben tervezek, hogy szándékom szerint az egyes elnökségi tagok, szakterületük-

nek lehetőleg megfelelően, a szervezet életében megjelenő nagyobb feladatcsoportoknak a 

felelőseivé válnak majd, illetve, hogy ehhez kapcsolódva segítik, egyes esetekben vezetik a 

szakmai kabinetek munkáját. 

  A regionális szerveződés nem funkcionál (kivéve: Nyugat-magyarországi régió) mint a szer-

vezeti élet második szintje. Ezért a régiókat újjá kell szervezni, a volt tagkollégiumokat meg 

kell keresni. Változtatni, az itt folyó szakmai munkát megindítani, bizonyos esetekben segíte-

ni többek között az információáramlás javításával lehet. Egyben ezen a szinten kell gyarapod-

nia a már többször szóba hozott szakmai kabineteknek, a bennük részt vevők csak erről a 

szintről kerülhetnek ki, ha a kellő támogatottságot is mögéjük kívánjuk sorakoztatni. A régiók 

teljesítménye akkor fog javulni, ha a szervezet országos szintjére nem csupán egy-két, hanem 

jó néhány ember kapcsolódik azokból. A régiók újjáélesztésében az is segíthet, hogy régióta-

lálkozókat szervezünk, ahol az aktualitásokat megismertetjük a résztvevőkkel. Fontos, hogy 

mindig jelen legyen egy-egy elnökségi tag, sőt, azt tervezem, hogy a lehető legtöbb ilyen ta-

lálkozóra, megválasztásom esetén, elnökként magam is ellátogatok.  

 

Szakmai munka, kapcsolatok 

 

A FEKOSZ-nak évekkel ezelőtt jó kapcsolata volt a két országos hallgatói érdekvédelmi 

szervezettel, a HÖOK-kal és a DOSZ-szal (Doktoranduszok Országos Szövetsége) is. Az a 

tény ugyanakkor, hogy mindenekelőtt a HÖOK felfogása szerint, bizonyos esetekben versen-

gő szervezetnek bennünket. Az a célom, hogy ezekkel a szervezetekkel ismét jó partneri vi-

szonyt alakítsunk ki. 

A FEKOSZ-on belüli szervezeti egységekként tervezem felállítani az egyes szakmai kabine-

teket. Ezek formális, ugyanakkor a döntéseket, FEKOSZ-állásfoglalásokat nem meghozó, 

hanem előkészítő testületek lennének. Tagságukat az egyes régiók delegálnák, vezetésükkel 

pedig egy-egy, az adott témakörben igazán járatos kollégista „mozgalmárt”, illetve elnökségi 

tagot szeretnék megbízni. Úgy látom, hogy ez idő szerint a kollégiumi szféra jogi szabályozá-

sával, a kollégiumi önkormányzatok és a FEKOSZ anyagi biztonságának megteremtésével, 

illetve a programszervezéssel foglalkozó kabinetek gyors felállítása szükséges és lehetséges, 

de természetesen bármely más területre vonatkozó javaslatot szívesen fogadok.  

 

Információáramlás, marketing 

 



  Megítélésem szerint (ebben a hitemben sokan megerősítettek) a FEKOSZ egyik alapproblé-

mája a belső kommunikáció akadozása. Emiatt maradnak sokan távol az aktív szervezeti élet-

től, ezért vonják ki magukat annyian a szakmai munkából. Meggyőződésem, hogy a magyar 

felsőoktatási kollégiumi szféra még jelentős tartalékokkal rendelkezik, elsősorban a humán 

erőforrások területén. Ennek feltárása csak olyan módon lehetséges, hogy a szervezet belső 

kommunikációját javítva becsatornázzuk az eddig ki nem mondott véleményeket, megmutat-

juk, hogy a FEKOSZ-ban végzett munka része lehet az értelmes felsőoktatási létnek.  

  A FEKOSZ-nak meg kell újítani a honlapját, ahol egyre több információt kell eljuttatni a 

lehető legolcsóbban a lehető legtöbb helyre. Ez esetben az aktualitás, a folyamatos frissítés, 

gondozás a követelmény. A gyors, produktív kommunikáció érdekében létre kell hozni a 

Facebook közösségi oldalon a FEKOSZ tagok számára egy csoportot, amelyben 

megbeszéhetik aktuális problémáikat, illetve tájékoztatják egymást programokról stb. A veze-

tői testületek munkájának nyomon követését, illetve a szakmai munkába való bekapcsolódást 

segítené, ha a határozatok, illetve a munkaanyagok szintén felkerülnének a honlapra.  

Ismételten elindítanám a régebben nyomtatott verzióban többször megjelent LAK-HATÁS 

folyóiratot, amely elképzelésem szerint a kollégiumi szféra online műhelyfolyóirataként je-

lenne meg ezután. Ebben a felélesztendő konferenciáink előadásai, de egyéb szakmai publiká-

ciók is megjelennének. Javítani kell - már csak presztízsünk emelése szempontjából is - sajtó-

beli megjelenésünket. Nemcsak az országos, hanem a helyi, mindenekelőtt az egyetemi-

főiskolai médiában hallatnunk kell a hangunkat, hiszen ismertségünk az érdekérvényesítő 

képességünk hatékonyságát befolyásolja. Ennek érdekében fel kívánom venni a kapcsolatot a 

Magyar Egyetemi és Főiskolai Sajtó Egyesület vezetőivel. 

  A kollégiumi szféra sokrétű, heterogén területe a felsőoktatásnak. Programomban igyekez-

tem valamennyi szóba jöhető témát érinteni. Elképzeléseimhez várom javaslataidat, amennyi-

ben pedig azok nagyjából-egészében egybevágnak a saját elképzeléseiddel, kérem a támoga-

tásodat FEKOSZ-elnökké választásomhoz.  

Debrecen, 2013. május 7. 
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